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Protokół Nr 48-05/2014 z  posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia Rady Miasta Gdańska 

z dnia 14 marca  2014 r. 
w  Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 

 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
 
Obecność: 
Posiedzenie Komisji odbyło się w 6-osobowym składzie, wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Daszczyńska.  

Przewodnicząca stwierdziła kworum i otworzyła posiedzenie.  

Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji na prośbę pana Jarosława Formeli – Zastępcę Dyrektora 
Wydziału Polityki Społecznej zaproponowała przenieść na kolejne posiedzenie 
następujące punkty: 

1.  Sprawozdanie za 2013 rok z realizacji Gdańskiego Programu Ochrony Zdrowia 
Psychicznego na lata 2012-2015 
 

2. Sprawozdanie za 2013 rok z realizacji „Gminnego Programu Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gdańsku na rok 2013”  

 
 
Uwzględniając powyŜsze zmiany porządek posiedzenia przedstawia się 
następująco: 
 

1. Sprawozdanie Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej za 2013 rok 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji Gdańskiej 
Spółdzielni Socjalnej – druk nr 1158  

 
3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przejęcia przez Miasto Gdańsk od 

Miasta Sopot zadania bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci 
zamieszkujących w Mieście Sopot do Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 6  
w Gdyni – druk nr 1182 
 

4. Sprawozdanie za 2013 rok z realizacji „Programu Promocji Zdrowia  
i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym na lata 2011-2013 w 
Gdańsku” (WPS) 

 
5. Informacja na temat programu Aktywny Samorząd (MOPR) 

 
Porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
 
     PUNKT 1 
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Sprawozdanie Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej za 2013 rok 

 
 
Agnieszka Nowak – Stowarzyszenie Monar, Gdańska Spółdzielnia Socjalna - 
przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
ZałoŜenia na rok 2014:  
Artur Szatan – Dyrektor Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej 
Spółdzielnią zarządzam niedługo bo objąłem to stanowisko w styczniu, natomiast 
zdąŜyłem się rozejrzeć i wyciągnąć wnioski. Jestem osobą, która prowadzi własną 
działalność gospodarczą  i patrzę na spółdzielnię socjalną jako na miejsce gdzie 
trzeba pogodzić „ogień z wodą”, co jest bardzo trudne, czasami wręcz niemoŜliwe. 
Chodzi o to, Ŝe jako firma, jako organizacja pozarządowa głównym celem jest 
aktywizacja zawodowa osób wykluczonych społecznie, czy zagroŜonych 
wykluczeniem, natomiast z drugiej strony Spółdzielnia Socjalna chce osiągać zyski z 
działalności gospodarczej, co nas róŜni od takiego klasycznego przedsiębiorstwa, a 
przede wszystkim róŜni nas pozyskiwanie zasobów. Druga rzecz to jest  kapitał, 
moŜliwość pozyskania kapitału, w celu finansowania swojej działalności 
rozwojowej. MoŜemy konkurować na wolnym rynku i jakoś godzimy ten „ogień z 
wodą”. Jako cel działalności gospodarczej przyjmujemy, Ŝe aktywizacja zawodowa 
tu się cały czas dzieje, natomiast przyjmujemy, Ŝe nasza działalność gospodarcza 
powinna być rentowna, do tej pory zdarzyły się takie sytuacje kiedy ta część 
społeczna brała górę. Natomiast jeśli chodzi o duŜy program, w którym będziemy 
się poruszać, to jest program opiekuńczy, realizowany jako zadanie zlecone przez 
miasto Gdańsk. Ten program jest realizowany właściwie bez większych zgrzytów 
przez 2 miesiące, jest to 3 miesiąc funkcjonowania. W oparciu o ten program 
staramy się rozwinąć swoje usługi prywatne w tym obszarze, czyli z osobami które 
wymagają opieki w róŜnym zakresie. To pozyskiwanie się rozpoczęło i na chwilę 
obecną mamy podpisanych 5 nowych umów ze zleceniodawcami prywatnymi, 
Generalnie i te usługi miasta Gdańska i usługi prywatne to wszystko pozwala nam 
się rozwijać w tym zakresie. Na pewno musimy podnosić jakość, na pewno musimy 
szkolić te opiekunki, musimy je pozyskiwać z rynku, które będą to jakoś 
gwarantować, pozyskiwać know-how i rozwijać się na tę część usługową, 
wprowadzając usługi dodatkowe, m.in. usługi rehabilitacyjne, transportowe czyli 
pomoc w dojeździe na zabiegi, czyli to wszystko co się da pogodzić w temacie 
usługi opiekuńcze, realizując zadania miasta. Potencjał pracowniczy jest do 
wykorzystania, mamy ludzi, którzy chcą pracować, mamy równieŜ zajęcia 
dorywcze, dzięki którym mogą dorobić do swojej sytuacji Ŝyciowej. Pracowników 
chcemy rozwijać, mamy w sąsiedztwie duŜe spółki, które w zakresie działalności 
porządkowej, plus spółdzielnie mieszkaniowe, które zlecały nam sprzątania 
obiektów, tudzieŜ obszarów spółdzielni mieszkaniowych. Biuro zleceń działa, 
głównie realizuje zamówienia związane z wyrobem pieczątek, natomiast biuro 
zleceń w załoŜeniach miało przyjmować zlecenia równieŜ od osób prywatnych na 
proste usługi. Tę działalność chcemy zintensyfikować. JeŜeli chodzi o działania, 
które podejmowaliśmy do tej pory, które wydaje się, Ŝe powinniśmy z nich 
zrezygnować to np. działalność cateringowa, jest bardzo duŜa konkurencja na tym 
rynku, ta działalność wymaga pewnej podbudowy, której nie do końca mamy, w 
związku z tym te zlecenia, które były okazały się na granicy aktywności. W związku 
z tym działalność cateringowa odpadłaby z tej działalności, którą będziemy 
oferować. Chcielibyśmy się wyspecjalizować w usługach remontowych, 
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dotychczasowe dobre doświadczenia, wykonaliśmy kilka remontów, z powodzeniem 
prace zostały odebrane. W związku z tym, Ŝe najczęściej te usługi remontowe są 
proste, nieskomplikowane rynek chętnie takich pracowników wchłania. To co nam 
się marzy w oparciu o własne zasoby, o uŜyczone dwa obiekty a mianowicie garaŜ 
na Sitowiu i garaŜ na Solcu. W oparciu o te dwa obiekty będziemy się przymierzać 
aby uruchomić prostą działalność komercyjną albo usługową. To moŜe być jakaś 
prosta konfekcja, prosta produkcja jako podwykonawca. Są na rynku duŜe firmy 
trójmiejskie, które dają moŜliwość współpracy i z tej moŜliwości chcielibyśmy 
skorzystać.  
 
Jacek Teodorczyk – członek komisji  
Ile miasto udzieliło dotacji łącznie dla spółdzielni?  
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
70 tys. zł.  
 
Jacek Teodorczyk – członek komisji  
A jakie zyski państwo osiągnęliście?  
 
Agnieszka Nowak – Stowarzyszenie Monar, Gdańska Spółdzielnia Socjalna 
Nasza działalność nie opiera się na tym, Ŝeby czerpać zyski. Musimy tak naprawdę 
mieć pokrycie na to Ŝeby zatrudnić tych ludzi, zapłacić im, zapłacić zusy, podatki  
i tak naprawdę z działalności gospodarczej zostają niewielkie kawałki, które 
pozwalają nam częściowo pokryć koszty administracyjne. Taka jest rzeczywistość, a 
teŜ nie zaleŜy nam na tym, Ŝeby ludzie, których zatrudniamy zatrudniać ich po 
najniŜszych kosztach, Ŝeby ci ludzie nie mogli normalnie zarobić. Bo to nie jest cel, 
jeŜeli chcemy zatrudniać ludzi, to musimy takich zasad się trzymać.  
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
Wszystkie osoby zatrudnione są na podstawie umowy o pracę, bądź umowę 
zlecenie. To są wszystko legalne umowy. 
 
Jacek Teodorczyk – członek komisji  
Wystąpiliście z  wnioskiem o dotację na rok kolejny? 
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
Tak, w kwocie 50 tys. zł. Takie było teŜ załoŜenie, Ŝe ta dotacja będzie się 
zmniejszać dlatego jest mniejsza niŜ w zeszłym roku.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Rozumiem, Ŝe z tych 50 tys. macie szansę sfinansować teŜ te środki, koszta, z 
których nie moŜna pokryć z innych dochodów m.in. rachunki za gaz, prąd, itp.? 
  
 
Agnieszka Nowak – Stowarzyszenie Monar, Gdańska Spółdzielnia Socjalna 
Z tych środków dotacyjnych kaŜda złotówka musi być rozliczona. śeby mieć 
moŜliwość jakiegoś rozwoju, zatrudnienia kogoś Ŝeby te wszystkim administrował 
jest niezbędne.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
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I nie macie innego źródła finansowania?  
 
Agnieszka Nowak – Stowarzyszenie Monar, Gdańska Spółdzielnia Socjalna 
Musielibyśmy komuś mniej zapłacić. 
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Dziękuję pani przewodniczącej, Ŝe dokonała pewnej korekty tejŜe uchwały, która 
będzie teraz opiniowana. O dotacje łatwo jest prosić natomiast ciekawość jest 
wtedy kiedy rozliczy się z poprzedniej i to jest chwalebne na swój sposób bo 
pamiętam jak podejmowaliśmy decyzję o powstaniu spółdzielni socjalnej i bałem 
się, Ŝe to przedsięwzięcie nie do końca moŜe się udać. Szkoda, Ŝe dotacja nie jest 
w wysokości jak w zeszłym roku 70 tys. ale jest w miarę racjonalna. I nie 
zastanawiałbym się nad rentownością bo to jest drugorzędna sprawa.  
 
Artur Szatan – Dyrektor Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej 
Ta dotacja w momencie kiedy nie ma GMESu jest dotacją symboliczną ale naszym 
zadaniem jest pozyskiwać te środki dalej.  
 
Ewa Wołczak – Zastępca Dyrektora MOPR w Gdańsku 
Chciałam jeszcze powiedzieć parę słów na temat pana dyrektora bo do tej pory tę 
funkcję sprawowały osoby, które pochodziły z obszaru pomocowego, natomiast pan 
Artur jest z pierwszą osobą pozyskaną z biznesu i patrzy na te sprawy trochę innym 
okiem. Być moŜe to połączenie pana Artura ze społecznikami z organizacji 
pozarządowych przyniesie kolejną wartość dodaną do tej spółdzielni.  
 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji Gdańskiej Spółdzielni 
Socjalnej – druk nr 1158  

 
Druk nr 1158 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Artur Szatan – Dyrektor Gdańskiej Spółdzielni Socjalnej zreferował projekt 
uchwały.  
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem projektu 
uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 48-05/209/66/2014 – załącznik nr 6 do protokołu.  
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie przejęcia przez Miasto Gdańsk od Miasta 
Sopot zadania bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu dzieci 
zamieszkujących w Mieście Sopot do Zespołu Szkół Ogólnokształcących nr 6  
w Gdyni – druk nr 1182 

 
Druk nr 1182 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
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Ewa Kamińska – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Nie było Ŝadnych pytań, Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
 
OPINIA  Nr 48-05/210/67/2014 – załącznik nr 8 do protokołu.  

 
     PUNKT 4 
Sprawozdanie za 2013 rok z realizacji „Programu Promocji Zdrowia  
i Przeciwdziałania Wybranym Chorobom Społecznym na lata 2011-2013 w Gdańsku”. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 
Iwona Herholz – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej UM 
przedstawiła sprawozdanie.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję.   
 
Piotr Gierszewski – członek komisji  
Interesują mnie wnioski, czy one są własnym opracowaniem, czy zrobione przez 
jakąś ewaluację zewnętrzną?  
 
Karin Godziniec – Kierownik  Referatu Profilaktyki  i Promocji Zdrowia 
Były robione badania, które zlecił referat profilaktyki  i promocji zdrowia.  
 
Iwona Herholz – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej UM 
Te wnioski są takŜe nasze, wypracowane poprzez kontrolę bieŜąc, porównywanie 
wyników świadczeń zdrowotnych. 
 
Jarosław Formela – Zastępca Dyrektora Wydziału Polityki Społecznej  
Te wyniki są tworzone przez nasz referat, ale swoje źródło mają w zleconych 
badaniach. Problemem jest zmiana finansowania miasta i w związku z powyŜszym 
słuŜby finansowe nie przekazują nam środków na realizację tych programów, one 
się znacznie obniŜyły, zwłaszcza program dotyczący grypy, został on wyróŜniony, są 
oczekiwania mieszkańców, a my nie jesteśmy w stanie im sprostać bo tak naprawdę 
to jest liczba świadczeń, tam nic innego się nie kryje. Stąd zmniejszenie tego nie 
daje tych oczekiwań jakie są.   
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
DuŜym sukcesem było ogólnopolskie wyróŜnienie naszego konkursu dot. szczepień.  
Reakcja NZOZów, które nie otrzymały pieniędzy na „wszczepianie” seniorów była 
dla nas zaskakująca, nie było przychodni, która nie byłaby tym zainteresowana i nie 
napisałaby pisma w tej sprawie. Rzeczywiście ta „grypa” cieszy się duŜym 
zainteresowaniem i duŜą popularnością. W tym programie pieniądze były 
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przekazane do dwóch poradni i było tez duŜo kontrowersji dotyczących programu 
„Zdrowy Nestor” duŜa róŜnica,  z czego to wynika?  
 
Iwona Herholz – Inspektor w Wydziale Polityki Społecznej UM 
To jest inny zakres, dlatego Ŝe konkurs był ogłoszony na realizację świadczeń 
zdrowotnych, na podstawie zupełnie innej ustawy, realizacja była przez okres 3 lat 
i realizatorzy sami określali jakie świadczenia mogą zrealizować w ramach 
realizacji danej poradni. Zakres świadczeń w przychodni na Brzeźnie był duŜo 
szerszy, natomiast na Mickiewicza to były takŜe oprócz badań laboratoryjnych, 
rozmowy z geriatrą. W Brzeźnie było duŜo działań kompleksowych jak np. 
rehabilitacyjnych.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
Ale w tym roku jest problem z tą kompleksowością.  
 
Karin Godziniec – Kierownik  Referatu Profilaktyki  i Promocji Zdrowia 
Bo zmieniła się ustawa i w tym roku mamy tylko na realizację i stąd te protesty.  
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu.  
 
 
     PUNKT 5 
Informacja na temat programu Aktywny Samorząd  

 
Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Jacek Teodorczyk – członek komisji  
To jest wszystko ramach środków PFRON?  
 
Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Tak, to są wszystko środki PFRONu, dla określonej grupy, wydatki celowe.  
 
Jacek Teodorczyk – członek komisji  
JuŜ od wielu lat jestem w komisji rozdzielającej środki PFRON na bariery 
komunikacyjne, architektoniczne i jak jest z wykorzystywaniem środków? Czy one 
się czasem nagle pojawiają?  
 
Marlena Jasnoch – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 
Taką mamy sytuację teraz, Ŝe mamy termin do końca marca i zawsze są wtedy 
uzasadnienia i negocjacje ale pani Podgórniak  się zobowiązała, Ŝe prosi o 
przedłuŜenie tego terminu. Na jednej z tabel widać ile było wnioskowanych kwot, a 
ile środków wypłaconych. To właśnie wynika z tego, Ŝe dało rady wszystkiego 
zrealizować. Mamy świadomość tego, Ŝe kaŜdej złotówki jest szkoda.  
 
Beata Dunajewska – Daszczyńska – Przewodnicząca Komisji  
A co specyficznego jest w tym programie?  
 



7 
 

Maciej Bylicki – Miejski Ośrodek Pomocy Rodzie w Gdańsku 
To jest program, który realizujemy trzeci rok, coś jest dokładane, modyfikowane, 
To jest bardzo specyficzne, Ŝe nie ma takiej stabilności, co chwilę jest zmiana. Jak 
się do czegoś przyzwyczaimy, za chwilę jest to zmienione. Ale wszystkie pieniądze 
były wykorzystywane w całości kaŜdego roku.  
 
Nie było więcej pytań, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
     PUNKT 6 
Sprawy bieŜące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Przewodnicząca poinformowała o następującej korespondencji:  
- odpowiedzi na wnioski Komisji w sprawie Gdańskiego Centrum Zdrowia oraz 
programu doŜywiania 
- od pani Marii S. w sprawie trudnej sytuacji Ŝyciowej 
(po dyskusji postanowiono skierować sprawę do MOPR w Gdańsku) 
  
 
Nie było więcej korespondencji i spraw bieŜących. Na tym posiedzenie zakończono. 
Godz. 17:05.  
 
 
      Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
           i Ochrony Zdrowia RMG 
 
      Beata Dunajewska – Daszczyńska 
 
 
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


